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(viac sa dočítate na str. 2)
Parkovanie na chodníkoch pred nemocnicou na Kramároch je minulosťou.

Petržalský Seniorfest 
potrvá do konca októbra

P
etržalská samo-
správa chystá aj 
tento rok sériu 

bezplatných podujatí 
pre seniorov pod ná-
zvom Petržalský Se-
niorfest 2023. Me-
siac úcty k starším sa 
bude niesť v znamení 
prednášok, hudob-
ných vystúpení, špor-
tových súťaží aj tvori-
vých dielní.
Petržalka starne vý-
raznejšie ako zvyšok 
Slovenska. Niet sa čo 
čudovať. Pred 50 rok-
mi, kedy bol položený 
základný kameň síd-

liska, sa sem nasťa-
hovali mladí rodičia, 
z ktorých sú už dnes 
seniori. Tí aktuálne 
tvoria takmer 20 % z 
celkového počtu oby-
vateľov Petržalky. Pre 
najľudnatejšiu slo-
venskú samosprávu 
je preto dôležité, aby 
ľudia v dôchodkovom 
veku neboli odsúvaní 
na okraj spoločnosti, 
ale naopak, boli vní-
maní ako jej dôležitý 
článok, bez ktorého 
by ďalšie generácie ne-
mohli fungovať. 

(pokračovanie na str.8)

Oddychová zóna 
v strede križovatky 
mnohých zaskočila

R
o z š i r o v a n i e 
cyklotrás na 
úkor automobi-

lovej dopravy, rušenie 
parkovacích plôch, 
budovanie cestných 
prekážok a vytváranie 
oddychových zón tam, 
kde by ich človek naj-
menej čakal. Tak by sa 
dal v stručnosti opí-
sať takzvaný taktický 
urbanizmus vedenia 
hlavného mesta Bra-
tislava, v spolupráci s 
Metropolitným inšti-
tútom Bratislava.

To, akým radikálnym 
spôsobom začalo ve-
denie hlavného mesta 
meniť dopravné ná-
vyky v Bratislave, nie 
každý obyvateľ hlav-
ného mesta chápe. 
Napriek chýbajúcim 
záchytným parkovis-
kám sme prišli o jazd-
né pruhy na Vajanské-
ho nábreží, na úkor 
cyklistov, ktorí netvo-
ria ani 5 % z celkového 
počtu Bratislavčanov.

(pokračovanie na str.3)

Bez staros-
tov dane 
neporastú

O
d januára 2020 
platia Bra-
t i s l a v č a n i a 

vyššiu daň z nehnu-
teľností, čo najvýraz-
nejšie pocítili majitelia 
rodinných domov a 
priľahlých pozemkov. 
V súčasnosti je téma 
zvyšovania daní z ne-
hnuteľností opätovne 
na pretrase. A zaují-
mavý je prístup vede-
nia mesta, ako aj sa-
motných samospráv. 
V praxi platí, že zvyšo-
vanie daní z nehnuteľ-
ností nezvyknú avizo-
vať jednotlivé mestské 
časti, respektíve ich 
vedenia, ale človek 
vo vedení hlavného 
mesta. Teda primátor. 
Presne tak isto dví-
hanie daní z nehnu-
teľností, a v tom čase 
radikálne, prebehlo 
aj pred rokom 2020. 
Novozvolený primátor 
Matúš Vallo vyhlásil, 
že Bratislave chýbajú 
na plynulý chod milió-
ny v rozpočte, a preto 
budú musieť Bratislav-
čania za svoje bývanie 
platiť viac. A tak sa aj 
stalo. Navyše bez toho, 
aby k návrhu mohli 
vyjadriť svoj postoj 
jednotlivé samosprávy 
Bratislavy.  
Keďže je rok po voľ-
bách komunálnych, 
pár týždňov aj po par-
lamentných a navyše 
je po pandémii a pre-
trváva kríza spojená 
s vojnou na Ukrajine, 
Bratislavčania majú 
prirodzené obavy z 
toho, že by v dohľad-
nej dobe malo prísť k 
opätovnému dvíhaniu 
daní z nehnuteľností.

(pokračovanie na str.13)

N
a sociálnej 
sieti primátor 
Bratislavy avi-

zuje, že aj v dôsledku 
tragickej dopravnej 
nehody na Zochovej 
ulici, bude vedenie 
hlavného mesta riešiť 
cestných pirátov inak, 
než doposiaľ. Okrem 
policajných hliadok, 
Matúš Vallo pristúpi 
k zužovaniu jazdných 
pruhov. 
Má ísť o metódu, kto-
rá sa osvedčila v iných 
metropolách, a pre-
to bude už v priebe-
hu nadchádzajúcich 
mesiacov aplikovaná 
aj na našich bratislav-
ských cestách. „Prin-
cíp je jednoduchý, ale 
v zahraničí overený a 
účinný. Užšie jazdné 
pruhy psychologicky 
navádzajú vodičov, 
aby jazdili pomal-
šie práve na úsekoch, 
akým je Staromestská, 
kde priestorové pome-
ry navádzajú na rýchlu 
jazdu,“ konštatuje Val-
lo. Ten sa zároveň ne-
obáva toho, že by malo 
týmto krokom dôjsť 
k sťaženiu doprav-
nej situácie, ako prax 
ukazuje na nábreží, 
kde vodiči automobi-
lov prišli o jeden celý 
jazdný pruh na každej 
strane vozovky. 

(pokračovanie na str.9)

Vyrieši primá-
tor cestných 
pirátov? 

Koniec parkovania na chodníkoch - samosprávy mali 
rok a pol, aby sa pripravili. Ako to dopadlo?

N
a mnohých 

miestach, kde 

ste boli zvyk-

nutí zaparkovať svoje 

vozidlo, už nezaparkuje-

te. Do platnosti vstúpila 

1. októbra rozporuplne 

vnímaná chodníková 

novela. Na jednej strane 

teší chodcov a cyklistov, 

na druhej strane roz-

hnevala vodičov, ktorým 

skomplikovala parko-

vanie v mieste bydliska. 

Mestské časti mali rok 

a pol na to, aby sa na jej 

uplatňovanie pripravili. 

Pýtali sme sa, ako sa 
im to podarilo a aké 
riešenia ponúkajú v 
problematických lo-
kalitách.
Väčšina samospráv, 

ktoré sme s otázkami 

o chodníkovej novele 

oslovili, zmeny privítali. 

Inak situáciu vníma časť 

vodičov, ktorí každoden-

ne prichádzajú domov 

so strachom, že nebu-

dú mať kde zaparkovať. 

Pani Jana býva v čas-

ti Bratislava – Nové 
Mesto. Samospráve na 

sociálnej sieti vytkla, že 

nebola na novelu včas 

pripravená. „Je fajn prísť 

do vlastného domu s ná-

kupmi a nemať kde za-

parkovať, lebo ulica je 

plná áut zamestnancov 

okolitých fi riem, čo bolo 

predtým, ale podarilo sa 

mi zaparkovať na chod-

níku pred vchodom,“ 

uviedla vo svojej reakcii.

(pokračovanie na str.2)
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Parkovanie „nadivoko“ skončilo
(Dokončenie zo str. 1)

Dodáva, že parkova-
nie na chodníku spĺ-
ňa požadovaných 150 
cm voľného priesto-
ru pre chodcov, no 
označený ešte nie je. 

Na problém s par-
kovaním narazili aj 
miestni zo sídliska 
Teplická, ktorí majú 
malé deti, no nevedia 
zaparkovať v dostup-
nom okolí. Starosta 
mestskej časti Brati-
slava – Nové Mesto 
Matúš Čupka reago-
val, že situácia by sa v 
problémových loka-
litách mala zlepšiť so 
zavedením rezident-
ského parkovania. 
„Prvé takéto chodníky 
značíme v rámci lo-
kality Pokrok, v ktorej 
sa zároveň pripravu-
jeme na spustenie re-
zidenčného parkova-
nia. Ďalšie dopravné 
projekty máme schvá-
lené a k značeniu 
chceme pristúpiť do 
konca mesiaca,“ uvie-
dol na sociálnej sieti 
starosta. 

Zmeny sa dotkli 
aj majiteľov rodin-
ných domov
Nasledovať by podľa 
Nového mesta mala 
zóna NM2 (Pasienky, 
Ľudová štvrť, Záti-
šie, Hostinského síd-
lisko, Teplická) a po 
nej lokalita Kramáre. 
Práve v časti uvede-
ných lokalít boli oby-
vatelia domov nútení 
opustiť chodníky a 
stáť na ceste. Tým sa 
však ulice stali nepre-
jazdné pre záchran-
né zložky a miestni 
sa boja, že tu môže 
ísť doslova o život. 
Situáciu komentuje 
dlhoročný obyvateľ 
problematickej Ľudo-
vej štvrte pán Martin: 
„Je to veľmi špecifi cké 
územie, ktoré vznika-
lo ešte koncom druhej 

svetovej vojny. Nedajú 
sa tu preto aplikovať 
pravidlá, ktoré sa po-
užívajú v iných čas-
tiach mesta a špeci-
fi ká treba zohľadniť.“
Mestská časť zatiaľ 
riešenie nepriniesla.

Na Dlhých Dieloch 
postavia parkova-
cí dom
Situácia s parkova-
ním nie je ružová ani 
na sídlisku Dlhé die-
ly v Karlovej Vsi. Na 
ulici H. Meličkovej 
vybudoval magistrát 
buspruh s cyklopru-
hom, a tak prišli oby-
vatelia v septembri 
o časť parkovacích 
miest. „Zobrať aj 
tých pár parkovacích 
miest, čo dlhé roky 
nikomu nevadili. Ni-
kdy sa tu netvoria ko-
lóny a dajú sem bus 
cyklopruh. Tak nech 
dajú prednostné par-
kovanie pre domácich 
a nie že tu stojí 15 
fi remných dodávok,“
posťažoval sa Jozef.

Situácia sa v lokali-
te, podľa obyvateľov, 
po zavedení chod-
níkovej novely ešte 
zhoršila. Samospráva 
však pripomína, že v 
minulosti chcela na 
sídlisku vybudovať 
parkovací dom na 
Veternicovej ulici, no 
rezidenti ho odmietli. 
Aktuálnym riešením 
má byť nový parko-
vací dom, ktorý po 
rokovaniach navrh-
li inde. „V novembri 
začneme s výstavbou 
parkovacieho domu 
na Ul. Ľudovíta Ful-
lu,“ uviedla v stano-
visku Karlova Ves.

Petržalka novelu 
víta, nerezidentov 
vytlačila aj z chod-
níka
Mestská časť s naj-
väčším počtom oby-
vateľov novelu pri-
vítala. Po zavedení 

parkovacej politiky a 
regulácii jednotlivých 
parkovísk v Petržal-
ke sa predovšetkým 
vozidlá nerezidentov 
presunuli na chodní-
ky, informuje samo-
správa. V mnohých 
prípadoch tam stáli 
legálne, no pre chod-
cov znamenali obme-
dzenie. Chodníko-
vá novela im takéto 
správanie zamedzuje. 
Starosta Hrčka v re-
lácii Starosta Online 
uviedol, že do 1. ok-
tóbra mala Petržalka 
vyriešených 60 až 70 
percent parkovacích 
miest na chodníkoch.  

No aj v Petržalke náj-
deme nespokojných 
rezidentov a proble-
matické ulice, kde je 
potrebné parkova-
cie kapacity doplniť.  
Mimo parkovacích 
zón ide napríklad o 
lokality Turnianska, 
Jasovská, Šášovská. 

Kritickou lokalitou 
je tiež okolie ZŠ Bu-
datínska. Rozhorčení 
sú Petržalčania, kto-
rých deti  tu navšte-
vujú školu, prípadne 
miestny športový 
klub. Táto štvrť by 
mala byť, podľa vy-
jadrení mestskej čas-
ti,  zaregulovaná naj-
neskôr do júna 2024. 

V Ružinove môžu 
zmiznúť niektoré 
chodníky
Mnohé sídliská v Ru-
žinove vznikli v 50. a 
60. rokoch, kedy sa 
parkovanie neriešilo. 
Podľa starostu Ruži-
nova Mateja Chre-
na bolo v roku 2022 
už aj s  parkovaním 
na chodníkoch 2 až 
3 krát menej parko-
vacích miest, ako by 
malo byť podľa no-
riem. Špecifi cky uvie-
dol lokality na Trnáv-
ke či na Trávnikoch, 
„kde sa inde ako na 

chodníku v podstate 
ani neparkuje“.

Ružinov tak počas 
uplynulých mesiacov 
hľadal lokality, kde 
je zachovanie par-
kovania na chodní-
koch akceptovateľné. 
„V niektorých prípa-
doch, ak je dostatoč-
ná šírka vozovky, tak 
sa parkovanie pre-
sunie priamo na vo-
zovku, v ojedinelých 
prípadoch je riešením 
aj kompletné zrušenie 
chodníka, ktorý sa vy-
užije na parkovanie, 
ak je adekvátna ná-
hrada – iný dostatoč-
ne široký a vyhovujúci 
chodník," uviedla sa-
mospráva.

Aktuálne mestská 
časť vyznačuje Štr-
kovec. Ten by mal 
byť hotový koncom 
októbra. V príprave 
je projekt na Trávni-
koch a na jar by chce-
la vyznačiť a spustiť 
práve túto zónu. 

Menšie parkoviská 
aj parkovací dom v 
Dúbravke
V Dúbravke sa v uply-
nulých mesiacoch 
rovnako snažili zlega-
lizovať čo najviac par-
kovacích miest. No 
ani tu sa vyznačova-
nie nepodarilo všade. 
„Vzhľadom na veľkú 
vyťaženosť schvaľo-
vacích orgánov sme 
väčšinu projektov 
mali schválených až 
počas leta tohto roku 
a niektoré ešte stále 
čakajú na schválenie. 
Z tohto dôvodu nebo-
lo reálne, aby sme k 
1.10. mali vyznačené 
všetky možné legál-
ne parkovacie miesta 
na chodníkoch. Na-
priek tomu sa nám 
podarilo vyznačiť 
parkovacie miesta na 
chodníkoch tam, kde 
to je zo zákona mož-
né, takmer v celej Dú-

bravke. Tam, kde sme 
to nestihli, budeme 
pokračovať aj po spo-
mínanom dátume,“
informovala Dana 
Šoporová z tlačového 
oddelenia mestskej 
časti.  
V prípade nutnos-
ti zvažuje Dúbrav-
ka zjednosmernenie 
jednej z ulíc, pripra-
vuje plochy, kde by 
mohli vzniknúť nové 
menšie parkoviská. 
Prebieha rekonštruk-
cia Nejedlého ulice, 
kde očakáva navýše-
nie počtu parkova-
cích miest, v príprave 
je aj parkovací dom. 
„V súčasnej dobe 
Magistrát hlavného 
mesta SR Bratislavy 
vyhlásil verejné ob-
starávanie na vypra-
covanie projektovej 
dokumentácie na vý-
stavbu parkovacieho 
domu na Saratovskej 
ulici,“ dodala Šoporo-
vá.

Lamač a Devínska 
Nová Ves zmeny 
zásadne nepocítili
Lamač patrí k mest-
ským častiam, kde s 
parkovaním na chod-
níku nemajú zásad-
nejšie problémy. Pod-
ľa samosprávy je to aj 
vďaka spôsobu akým 
bolo sídlisko postave-
né. „V prípade mest-
skej časti Bratisla-
va-Lamač máme iba 
zopár miest, kde je 
dopravným značením 
umožnené parkova-
nie na chodníkoch. A 
tieto miesta zostanú 
vodičom naďalej k 
dispozícii,“ informo-
vala Bratislavský ku-
riér mestská časť. 

Pokles parkovacích 
miest tu rátajú na jed-
notky kusov. „Očaká-
vame, že vďaka novele 
zákona v prípade ulíc 
s rodinnými domami 
obyvatelia začnú viac 
využívať vlastné dvo-

ry a garáže a na ulici 
budú parkovať iba na 
jednej strane cesty,“
doplnila informácie 
Marína Gorghetto 
hovorkyňa mestskej 
časti.

Momentálne  samo-
správa dokončuje 
projekt organizácie 
dopravy na ulici Le-
diny, a spoločne s 
obyvateľmi tam hľadá 
najvhodnejší režim 
parkovania. V roku 
2024 plánuje rozšíriť 
parkovacie kapacity 
pre ulicu Na barine.

Ani v ďalšej mestskej 
časti sa podľa vy-
jadrení samosprávy 
veľa nemení. Šírka 
chodníkov v Devín-
skej Novej Vsi už 
v minulosti nedo-
voľovala parkovanie 
na daných parkova-
cích miestach. A  to 
z dôvodu, že nebolo 
možné zachovať mi-
nimálny priestor 1.5 
metra šírky chodníka 
pre chodcov. Preto 
je počet parkovacích 
miest na chodníkoch 
v Devínskej Novej Vsi 
veľmi nízky.

Parkovanie na chod-
níkoch zostáva na-
ďalej živou témou. 
V mnohých častiach 
Bratislavy, kde ešte 
nie je zavedené regu-
lované parkovanie, je 
pre miestnych obyva-
teľov náročné a znač-
ne im znepríjemňuje 
život. Podľa viacerých 
dopravných analy-
tikov takto dopadá 
zákon šitý horúcou 
ihlou. Dôsledky ne-
systémového konania 
poslancov NRSR te-
raz pocítili obyvatelia 
celého Slovenska.

 (jp)

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786
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Za prvých 12 dní chodníkovej novely 
sa Mestská polícia zaoberala 1048 prípadmi
U

ž v prvých 
hodinách od 
začiatku plat-

nosti chodníkovej 
novely obdržala bra-
tislavská polícia de-
siatky upozornení na 
priestupky. Za takmer 
dva týždne toto číslo 
narástlo na vyše 1 048 
prípadov, pričom blo-
kovú pokutu dostalo 
135 vodičov. Zvyšné 
prípady boli riešené 
napomenutím. Uvied-
la to pre Bratislav-
ský kuriér hovorkyňa 
mestskej polície Bar-
bora Krajčovičová.
Prvé oznamy očaká-
vala polícia 1. októbra 
už krátko po polnoci. 
Následne prebiehala 
ich prioritizácia. Pri 
každom priestupku 

policajti prihliadali 
na ich závažnosť. „Z 
nášho pohľadu kaž-
dá zásadná zmena si 
vyžaduje čas, aby si 
ľudia odvykli od dlho-
dobo zaužívaných zvy-
kov. Práve preto boli 
hliadky mestskej polí-
cie inštruované, aby k 
motoristom, ktorí po-
nechajú svoje vozidlá 
na chodníkoch, pristu-
povali v prvých dňoch 
benevolentnejšie. Pri 
vážnejších alebo opa-
kovaných porušeniach 
však volíme aj sank-
ciu formou fi nančnej 
pokuty. V prípade, ak 
sa napomenutia minú 
účinku a vozidlá budú 
aj naďalej vo veľkom 
množstve zaberať 
chodníky chodcom, 

pristúpime k ráznej-
šiemu riešeniu moto-
ristov,“ informovala 
hovorkyňa. 

Medzi vážnejšie pre-
hrešky patrí aj ne-
bezpečné parkovanie 
vozidiel na a pri prie-
chodoch pre chodcov, 
jazda po chodníkoch 
alebo cyklochodní-
koch, parkovanie v 
križovatkách.  

Závažný priestupok 
vás môže vyjsť dra-
ho
Bratislavská polícia 
plánuje v teréne čas-
tejšie využívať inštitút 
objektívnej zodpoved-
nosti. „Pri takto rieše-
ných situáciách príde 
pokuta majiteľovi ale-

bo majiteľke vozidla 
na adresu trvalého 
bydliska. Výška poku-
ty je pritom pevne sta-
novená na 78 eur. Ak 
držiteľ vozidla pokutu 
uhradí do 15 dní od jej 
doručenia, znižuje sa 
na 2/3 sumy, čo je 52 
eur,“ informuje mest-
ská polícia.

Naopak v prípade rie-
šenia priestupku pria-
mo na mieste sa poku-
ta v blokovom konaní 
môže vyšplhať do výš-
ky 50 eur. Ak sa vodič 
dopustí závažného 
dopravného priestup-
ku, hrozí bloková po-
kuta do 150 eur. Vy-
užívať sa budú aj tzv. 
papuče, v niektorých 
prípadoch aj odťahy 

vozidiel. Za takmer 
dva týždne pokutovali 
135 vodičov. 

Najkritickejšia je 
situácia v Novom 
Meste a Ružinove
Mestská polícia vy-
hodnocuje, v ktorých 
oblastiach je situácia 
s parkovaním vozidiel 
na chodníkoch najkri-
tickejšia. Na tieto úse-
ky sa zameriava inten-
zívnejšie.
V prvých dňoch boli 
hliadky najčastejšie 
privolávané k autám 
parkujúcim na chod-
níkoch v Ružinove a 
Novom Meste, najmä 
v oblasti Kramárov. V 
rámci Nového Mesta 
sú jednými z najvyťa-
ženejších lokalít Lim-

bová, Mikovíniho  a 
Hálkova ulica, v Ru-
žinove napríklad Ja-
kabova či Slowackého 
ulica. Najmenej ozná-
mení prijíma mestská 
polícia z okrajových 
častí Bratislavy. 

Zákaz parkovania na 
chodníkoch platí na 
celom Slovensku. Par-
kovať na chodníkoch 
budú môcť naďalej 
bicykle, kolobežky (aj 
s pomocným motor-
čekom) a motocyk-
le, pri ktorých ostane 
súvislá voľná šírka 
chodníka najmenej 1,5 
metra.

(jp)

Oddychová zóna v strede križovatky mnohých zaskočila
(Dokončenie zo str. 1)

A najnovšie sa šofé-
ri musia vyrovnávať 
s ďalšími šokujúcimi 
zmenami. 
Na známej a rušnej 
križovatke Mýtna - 
Vazovova, totiž vzni-
kol priestor, ktorý má 
údajne slúžiť ako od-
dychová zóna. Mnohí 
Bratislavčania by si 
tento urbanistický po-
čin - doslova v strede 
križovatky - tak skoro 
zrejme ani nevšimli, 
no upozornilo naň sa-
tirické video infl uen-
cera Jovinečka, ktoré 
si za pár dní pozrelo 
viac ako 620-tisíc ľudí! 
„Taktický urbanizmus 
často využíva fl exibil-
né a rýchle riešenia za 
malé náklady, ako sú 
umelecké inštalácie, 
cyklotrasy, prenosný 
mobiliár a zeleň, s cie-
ľom zlepšiť kvalitu ži-
vota v mestách a zvýšiť 
atraktivitu verejných 
priestorov pre obyva-
teľov a návštevníkov. 

Súčasťou taktického 
urbanizmu je aj tzv. 
asphalt art čiže maľba 
na asfalte. Tento ume-
lecký zásah vzniká na 
chodníkoch, priecho-
doch pre chodcov a 
križovatkách s cie-
ľom zvýšiť viditeľnosť 
chodcov, zvýrazniť 
oblasti vyhradené pre 
peších a uľahčiť orien-
táciu pre všetkých 
účastníkov premávky. 
Vďaka maľbe môže 
vzniknúť príjemný ve-
rejný priestor a bez-

pečné cestné koridory 
pre najzraniteľnejších 
účastníkov dopra-
vy – chodcov vrátane 
detí, ľudí s obmedze-
nou pohyblivosťou, 
seniorov a seniorky,“ 
tak znejú argumenty, 
prečo takýto priestor 
vznikol na úkor ply-
nulej cestnej premáv-
ky, od kompetentných 
na stránke Mesto pre 
deti. 
Aktuálne si tak peší 
môžu sadnúť za stôl 
a oddýchnuť si v úse-

ku Mýtna a Vazovova, 
ktorý je od každoden-
nej hustej premávky 
oddelený plastovými 
zábranami. „Križovat-
ka ulíc Mýtna a Va-
zovova prejde úpra-
vou a zmení sa tak na 
príjemnejšiu a bez-
pečnejšiu pre deti aj 
dospelých. Vytvoríme 
miesta na bezpečné 
vystúpenie detí z auta, 
pridáme cyklopruhy, 
nový priechod a spre-
hľadníme križovatku. 
Súčasťou zmien bude 
aj nový dopravný re-
žim. V blízkej budúc-
nosti upravíme taktiež 
križovatku Vazovovej 
a Radlinského, kde 
pribudne zákaz od-
bočenia vpravo. Cie-
ľom úpravy je odľahčiť 
premávku na zastáv-
ke Blumentál, vďaka 
čomu bude jej využí-
vanie bezpečnejšie,“ 
dozvedeli sme sa ďalej 
od vedenia hlavného 
mesta vďaka stránke 
Mesto pre deti. 
Nejde teda o jedinú 

prekvapivú novinku v 
Starom Meste, ktorá 
nás v tomto duchu v 
najbližšom čase čaká. 
Takáto oddychová 
zóna vznikne naprí-
klad aj na križovatke 
pred ZŠ Mudroňova. 
Otázkou je, do akej 
miery budú tieto plo-

chy pre užívateľov 
bezpečné, keďže už 
dnes je v úseku Mýtna 
a Vazovova vidieť via-
cero poškodených ob-
rubníkov, ktoré majú 
slúžiť ako bezpeč-
nostné zábrany pred 

oddychovou zónou. 
Zostáva len dúfať, že 
nenastane opak a v 
danom úseku nedôj-
de ku kolízii vozidla s 
chodcom s tragickým 
koncom. 
V neposlednom rade 
si položme otázku, kto 
si bude chcieť vychut-

nať kávičku povedzme 
2 metre od mestskej 
premávky. Navyše s 
rizikom, že ak autobus 
nevytočí zákrutu, pôj-
de naozaj o život.

(bak)

Nebezpečné "posedenie" len pár krokov 
od križovatky v zákrute.

V strede križovatky je aj 
oddychová zóna Mudroňova.
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Kultúrne, spoločenské či športové podujatia denne patria k životu v našom meste. 
Snažili sme sa vybrať z každej oblasti niečo, aby sme oslovili v našej skladačke, čo najširšie publikum.

SOBOTA 21. OKTÓBRA
Korčuľovanie 
pre verejnosť

Ružinovský športový klub 
spustil v nedeľu, 8.októbra 
2023  na Zimnom štadióne 
Vladimíra Dzurillu verejné 
korčuľovanie. Sezóna trvá 
od 8. októbra 2023 do 30. 
apríla 2024. Čas určený pre 
verejnosť je každú nedeľu 
od 15:00 hod. do 17:00 hod. 
Vstup je zadarmo.

Pripomíname, že na Zim-
nom štadióne v Dúbravke, 
ani na ZŠ Ondreja Nepelu 
zatiaľ hodiny pre verejnosť 
nezverejnili.

PONDELOK 23. OKTÓBRA
PO-cvič

Príďte na skupinové cvičenia 
pod vedením  trénera Ro-
mana Göröga. Počas jednot-
livých hodín sa bude klásť 
dôraz na správnu techniku 

prevedenia cvičení, rozvoj 
sily, kondície, koordinácie. 
Tréningové jednotky budú 
organizačne vedené kruho-
vou formou, na stanoviš-
tiach, kde budú ľudia cvičiť 
individuálne alebo vo dvo-
jiciach. Cieľom bude spojiť 
telesnú a duševnú stránku a 
nájsť požadovanú rovnová-
hu. Inými slovami, bude sa 
makať, učiť sa nové pohyby a 
zažijete aj množstvo zábavy.  

Cvičenie sa koná pod mos-
tom Lanfranconi v pondelok 
o 18:00 h. Vstup je zadarmo.

UTOROK 24. OKTÓBRA
Festival Hory a mesto

V poradí 23. ročník prinesie 
počas štyroch dní 10 festiva-
lových fi lmov. Premietania 
sú spojené s multimediálny-
mi prezentáciami zahranič-
ných aj slovenských hostí, 
ktorí sú svetovými špičkami 
v dobrodružných športoch. 
Osobne sa predstavia Gustáv 
Stibrányi, Vlado Porvazník, 
Pavol Barabáš, Anna Hanuš 
Kuchařová či Jozef Krištoff y. 
Podrobný program festiva-
lu na stránke www. horya-
mesto.sk. Lístky dostupné v 
sieti predpredaj.sk.

STREDA 25. OKTÓBRA
Street Food Park
Októbrový Street Food Park 
sa blíži! Zastavte sa na ná-
mestí pred Starou tržnicou, 
kde si môžete pochutnať na 
úžasnej ponuke street food. 

Vstúpte do sveta chutí a vôní 
a objavte výber slaných a 
sladkých pokrmov.

Na celom SFP každý náv-
števník zaplatí pohodlne 
bezkontaktne mobilom, 
hodinkami alebo kartou. 
Kávu, ale aj ďalšie nápoje so 
sebou, dostanete do zálo-
hovaného GOCUP pohára. 
Ten môžete po dopití vrátiť 
a vziať si naspäť 1 € zálohu 
alebo si ho ponechať. Riady 
a poháre používané predaj-
cami na Street Food Parku 
sú kompostovateľné. Svoje 
odpadky, prosím, vyhadzuj-
te v našich recyklačných sta-
niciach, kde vás usmerníme 
ohľadne správneho triede-
nia. Ďakujeme! 

Salón Piva

Craft Beer Festival bude hos-
tiť viac ako 30 remeselných 
pivovarov zo Slovenska aj zo 
zahraničia, a ponúknu vám 
viac ako 200 druhov piva na 
ochutnanie. Každý pivovar 
bude mať minimálne jednu 
PREMIÉRU svojho nového 

piva, čo znamená, že budete 
medzi prvými, kto ochutná 
novinky. Ambasádori Sa-
lónu Piva vyberú rebríček 
najlepších pív festivalu a vý-
sledky zverejníme hneď na 
druhý deň, aby ste ich mohli 
ihneď vyskúšať.
Novinka: Skupinové vstupné 
s degustátorom - iba v sieti 
Ticketportal.
Chcete sa dozvedieť viac 
o pive? Chcete objavovať 
nové chute piva? Máte po-
cit, že ste na SP stratení? 
Alebo máte radi jeden druh 
piva, chcete sa naň zame-
rať a neviete, kde všade ho 
na SP nájdete? To všetko 
vám poskytne sprievodca 
– degustátor, ktorý sa bude 
venovať iba vám, vašej sku-
pine. Pivá odporučí, a samo-
zrejme niečo vám o daných 
pivách aj povie. Objednajte 
si tento zážitok, v trvaní cca 
1 a pol hodiny, pre vás (sku-
piny 5 – 10 ľudí), vašich ka-
marátov, kolegov, klientov. 
Počet jednotlivých časových 
slotov je obmedzený.
Skupina 5 ľudí so sprievod-
com: 60€, skupina 6 ľudí so 
sprievodcom: 67€, skupina 
7 ľudí so sprievodcom: 74€ 
.... jednotlivé sloty: 16:00 – 
17:30, 18:00 – 19:30, 20:00 
– 21:30.
Miesto – Stará Tržnica: stre-
da 15:00 – 23:00,  štvrtok 
15:00 – 23:00, piatok 15:00 
– 23:00. 

ŠTVRTOK 26. OKTÓBRA
Biskupická šarkaniáda 
2023 na Bieloruskej

21
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Okrem tradičného púšťania 
šarkanov budeme, samo-
zrejme, aj súťažiť: o najväč-
šieho šarkana, o najkrajšieho 
doma vyrobeného šarkana 
a o najvyššie letiaceho šar-
kana Biskupickej šarkaniá-
dy 2023. Podujatie začína o 
17:00 v parku na Bieloruskej 
(pri Ufe).

ŠTVRTOK 26. OKTÓBRA
Strašidelná októbrová 
párty a lampiónový 
sprievod

Aj tento rok sa môžete tešiť 
na zábavný program pred 
Domom kultúry Dúbravka 
v štýle Halloween, hry, pes-
ničky, súťaže. Na záver sa 
pripojte do lampiónového 
sprievodu, ktorý pôjde od 
domu kultúry smerom na 
Dúbravský amfi teáter,

ŠTVRTOK 26. OKTÓBRA
Odolné sídliská pre 
budúcnosť

Zaujímate sa o nový prí-
stup k budovaniu klimaticky 
odolných miest? Konferen-
cia je organizovaná Mest-
skou časťou Bratislava-Kar-
lova Ves v partnerstve s 
Úniou miest Slovenska, a 
projektovými partnermi 
DELIVER: Bratislavské regi-
onálne ochranárske združe-
nie, Ci2, Inštitút pre pasívne 
domy a Karpatský rozvojový 
inštitút. Dátum: 26.10.2023 
Miesto konania: Vodáren-
ské múzeum, Devínska ces-
ta 5364, 841 04 Karlova Ves 
Hlavné témy a kľúčové slo-
vá: zmena klímy v sídelnom 

prostredí s osobitným za-
meraním na sídliská, sídlo a 
sídlisko – zvyšovanie odol-
nosti na dopady zmeny klí-
my, znižovanie emisií CO2 v 
sídelnom prostredí, hĺbková 
obnova budov, adaptácia na 
zmenu klímy, hodnotenie 
zraniteľnosti, prírode blízke 
riešenia, podpora biodiver-
zity v sídelnom prostredí.

PIATOK 27. OKTÓBRA
Art Fest Bratislava 2023

Art Fest Bratislava je pre-
miéra unikátneho umelec-
kého podujatia. Počas troch 
dní sa budete môcť ponoriť 
do vibrácií diel pätnástich 
výtvarníkov, reprezentan-
tov Slovenského súčasné-
ho umenia, za ich osobnej 
účasti počas celého víkendu. 
Výtvarníci budú prezentovať 
média ako maľba, grafi ka, 
keramika, socha a šperk.

Art Fest Bratislava 2023
sa koná v piatok 27. 10. od 
16:00, vernisáž od 18:00. 
V sobotu 28. 10. od 11:00 
do 20:00 a v nedeľu 29. 10. 
od 11:00 do 19:00. Miesto 
- Pisztoryho palác, Štefáni-
kova, Bratislava. Vstupné: 
zdarma.

PIATOK 27. OKTÓBRA
Biskupická univerzita 
tretieho veku - 
prednáška

Úvodná sezóna Biskupic-
kej univerzity tretieho veku 
bude venovaná kultúre a 

histórii. Koná sa v budove 
miestneho úradu na Žiackej 
ulici o 10:00 h.
Doc. Mgr. Vincent Múcska, 
PhD., vysokoškolský pe-
dagóg a historik, niekdajší 
prorektor UK a v súčasnos-
ti vedúci Katedry všeobec-
ných dejín na Filozofi ckej 
fakulte UK, autor početných 
publikácií nám venuje svoj 
čas a s láskavým humorom 
a vášňou znalca  nám kaž-
dý mesiac od septembra do 
decembra odkryje závoj po-
znania. Poodhalí nám večné 
tajomstvo vzťahu medzi his-
tóriou a minulosťou s dôra-
zom na  región veľkej Brati-
slavy. Pomôže nám objasniť, 
ako nazerať na dejiny, ktoré 
nikdy a pre nikoho nie sú a 
nemôžu byť čierno-biele. 
Povedie nás cestou od stre-
doveku k bránam súčasnosti 
a spolu sa pozrieme na ne-
zmazateľnú spätosť a vzťah 
Maďarov a Slovákov. Zľahka 
sa spolu dotkneme spojitosti 
cirkvi a svetskej moci, cirkvi 
a spoločnosti. 
Nech sa páči, staňte sa sú-
časťou unikátnej Biskupickej 
univerzity tretieho veku. Pri-
hláste sa, prosím, na našom 
sociálnom oddelení, tel. č.  
0918 607 502, 02/40207217, 
0918 677 470.

SOBOTA 28. OKTÓBRA
Festival ODznova 
v pravdivosti

Festival ODznova v pravdi-
vosti je nový formát, ktorý 
prinášame pre ľudí, ktorí 
chcú hľadať a nachádzať od-
povede na to, čo sa aktuálne 
deje. Žijeme transformačné 
časy, keď sa veci a energie 
menia. Mnohí ľudia to vní-
majú. Cítime to v spoloč-
nosti, cítime to na svojom 
zdraví, cítime rozpory v ro-
dinách.  Festival ODznova 
v pravdivosti prinesie nový 
uhol pohľadu. A budeme 
spolu hľadať cestu, ako byť 

k sebe a navzájom pravdiví. 
Pretože iba návrat k pravdi-
vosti k nám samotným nám 
môže pomôcť cítiť sa dobre 
vo svojom tele, ale aj v spo-
ločenstve našich blízkych 
či kolegov. Miesto konania: 
Vajnorská 21, Stredisko kul-
túry. Bratislava. Pozvanie 
na prvý ročník prijali aj vý-
znamní hostia z Česka a Slo-
venska.
Prof. Anna Hogenová, česká 
fi lozofka a fenomenologička, 
Prof. Max Kašparů, psychia-
ter a vysokoškolský pedagóg, 
Leri Švec, učiteľ a zakladateľ 
Univerzity vedomého živo-
ta, Bea Hlohovská, jedna z 
prvých a zároveň najsledo-
vanejších etikoterapeutiek 
na Slovensku.
Všetky diskusie prebehnú 
ako interaktívna talkshow. 
Programom bude sprevá-
dzať hlavná organizátorka 
festivalu, moderátorka pod-
castu ODznova, publicist-
ka a večná hľadačka pravdy 
Martina Valachová.
Podujatie organizuje Inšti-
tút Trvalého Rozvoja 40+ na 
Vajnorskej 21, Stredisko kul-
túry o 13:00 h.

SOBOTA 28. OKTÓBRA
Strašidlá na 
Smolenickom zámku

7. ročník podujatia Strašidlá 
na Smolenickom zámku.. 
Strašidlá, duchovia a iné 
príšery aj tento rok na Hal-
loween obsadia zámok. Tak 
ak sa nebojíte, čakáme Vás 
v dňoch 28.októbra 2023 od 
9:30 hod na Smolenickom 
zámku.
V hlavných úlohách sa pred-
stavia tradičné slovenské 
strašidlá a príšery, ktoré sú 
neoddeliteľnou súčasťou 
nášho folklóru.
Prehliadky sú organizované 
každých 20 minút a vstupy 
sú limitované počtom osôb. 
Predstavenie trvá približne 
60 minút bez prestávky.
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NEDEĽA 29. OKTÓBRA
Tekvičková slávnosť

Tekvičková slávnosť alebo 
Halloween/ minidisco, hal-
loweenske hry, maľovanie na 
tvár
29.10. 16.00 h – 18.30 h, Ne-
mecký kultúrny dom, Ba-
rónka 3.

Súťaže: MISS TEKVICA, 
„Najlepšia halloween mas-
ka“.
16.00 h H&T Dance compa-
ny – haloweenske tance.
18.00 h Halloweensky po-
chod v maskách Račou.
Tekvice si môžete priniesť 
vlastné, ale budú aj k dispo-
zícii. Vstupné: 5,00 €.

PONDELOK 30. OKTÓBRA
Tančiareň pre seniorov

Vážení priatelia – STÁLE 
DOBRÍ, Pozývame Vás na 
obľúbenú „TANČIAREŇ“ 
pre seniorov. Profesionálny 
učiteľ tanca, Juraj Komo-
ra, dokáže roztancovať celú 
sálu, vždy má pripravené 
nové tanečné prvky.
Tanec je výborný pre udr-
žanie zdravia, zníženie stre-
su, pre zvýšenie pohybovej 
kultúry a sebavedomia, pre 
oddych, relax, zábavu i po-
tešenie.
Tance, ktoré budeme prebe-
rať majú jednoduché kroky, 
ktoré môže zvládnuť veľmi 
rýchlo každý, kto má zmysel 

pre rytmus. Tancuje sa an-
glický valčík (waltz), tango, 
viedenský valčík, ča – ča, 
mambo a pod. Okrem pá-
rových tancov sa budeme 
učiť tiež sólový tanec, ale aj 
grécky tanec – Sirtaky, kto-
rý sprevádza chytľavá gréc-
ka hudba. Samozrejme, je 
to vždy opakovanie tých zá-
kladných krokov, prípadne 
sa vždy naučíme niečo nové. 
Keďže v týchto aktivitách 
prevládajú hlavne ženy, vy-
zývame hlavne mužov, aby 
nemali strach a prihlásili sa 
tiež!
Miesto: Pisztoryho palác, 
hudobná sála,  začiatok: 
17:00 – 18:00, vstup na 1 
hod: 5€
Potrebná rezervácia (obme-
dzený počet miest) na stale-
dobri@gmail.com, 0948 644 
622.

SOBOTA 4. NOVEMBRA
Krvavé peniaze

Divadlo MÚZA TEATRO v 
spolupráci so štúdiom L+S 
Vám prináša napínavú de-
tektívkuv “KRVAVÉ PENIA-
ZE”.
Mark a Liz sú zdanlivo oby-
čajný manželský pár, kto-
rý sa pohybuje vo svete 
showbiznisu. On má slabosť 
na dievčatá, ona je neúspeš-
ná herečka, ktorá hľadá úte-
chu v alkohole. Hra, ktorá na 
začiatku vyzerala ako ironic-
ká spoločenská komédia, sa 
mení na mrazivý thriller, do 
ktorého vstupuje psychote-
rapeutka July a mladé krásne 
dievča zo susedstva Sue. A 
na konci zostane už iba hra 
o holý život. “Krvavé penia-
ze”, vynikajúca hra autorské-
ho tria, troch bratov, ktorí 
píšu pod značkou Heather 
Brothers (Bratia Heatherov-
ci).
Účinkujú: Helena Krajčio-
vá, Ľuboš Kostelný, Kristí-
na Greppelová, Ráchel Šol-

tésová / alt. Diana Ristová. 
Miesto: Bratislava, Štúdio 
L+S, začiatok: 19:00 hod, 
vstupné: 18 €.

ŠTVRTOK 9. NOVEMBRA
ŠK Slovan  - LOSC Lille

V Európskej konferenčnej 
lige privíta ŠK Slovan na do-
mácej pôde francúzsky klub 
LOSC Lille, s ktorým sa po-
bijú o prvé miesto v tabuľke. 
Po výhrach nad slovinskou 
Ľubľanou a faerským Klak-
svíkom sú belasí stále v hre 
o postup do jarnej vyraďova-
cej fázy. Hrá sa o 21:00 h na 
Tehelnom poli.

ŠTVRTOK 9. NOVEMBRA
Festival Káva Čaj 
Čokoláda

Prenikavá vôňa výberovej 
kávy, okúzľujúca aróma exo-
tických čajov a nezameniteľ-
ná chuť poctivej čokolády. 
Nechajte sa uniesť chuťou 
najkvalitnejších káv z domá-
cich a zahraničných pražiar-
ní, podľahnite s nami čaru 
remeselných cukroviniek a 
pohlaďte svoje zmysly čis-
tou chuťou kvalitných ča-
jov – Stará tržnica sa opäť 
raz stane rajom pre všet-
kých kávičkárov, čajíčkarov 
a milovníkov čokolády. Ne-
cháte sa zlákať prenikavou 
a nezameniteľnou vôňou a 
chuťou? Čaká na vás aj za-
ujímavý program, diskusie, 
prednášky, rozhovory s pra-
žiarmi, súťaže aj prezentácie.
Miesto: Stará tržnica, Bra-
tislava. Dátum:  9. – 10. no-
vember 2023. Čas: od 10:00 
– 19:00 h.

PIATOK 10. NOVEMBRA
Cestovateľský festival 
Cestou necestou

Cestovateľský festival Ces-
tou necestou inšpiruje ľudí 
cestovať na všetky svetové 
strany a spoznávať nepo-
znané. V marci si pre Vás 
pripravili 50 cestovateľských 
prezentácií a diskusií: Pa-
tagónia, Nový Zéland, Kuba, 
Venezuela s Beckom, púť 
do Santiaga de Compostela, 
dobrovoľníkom na Kostari-
ke, expedícia na Nanga Par-
bat, Pacifi cká hrebeňovka, 
Colorado Trail a Aljaška, 
na 2 kolesách a 4 labkách z 
Kanady do Argentíny, okolo 
Lofotov na morských kaja-
koch, 40000 km naprieč 
Amerikou s Aminom, na 
návšteve v indických kme-
ňoch, 2000 km na kolobežke 
po Írsku, najkrajšie európ-
ske traily na dvoch kolesách, 
Hakuna matata s Monikou 
Paločkovou, obľúbený Mi-
chal Tlelka, Lada Svetom a 
mnoho ďalšieho.
Miesto: Cultus Ružinov, dá-
tum: 10. 11. – 12. 11. 2023, 
začiatok: od 17:00 – 20:00 h.

SOBOTA 11. NOVEMBRA
André Rieu Bratislava

André Rieu prichádza na 
Slovensko s úplne novou 
šou! Spolu so svojím 60-člen-
ným orchestrom, najväčším 
súkromným orchestrom na 
svete, vám André Rieu, kráľ 
valčíkov, ponúkne to, čo od 
jeho vystúpení očakávate: 
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pestrý koncert plný prekva-
pení. Repertoár siaha od 
romantických, emotívnych 
balád až po tie najkrajšie a 
najslávnejšie valčíky. Príďte 
sa pozrieť na jedného z naj-
lepších súčasných hudob-
níkov – zážitok, na ktorý 
budete dlho spomínať, je za-
ručený!
Miesto: Štadión Ondre-
ja Nepelu, dátum: sobota. 
11.11.2023, čas: 19:30 h, 
vstupné: 70 – 110 €.
nedeľa 12. novembra
Svätomartinské požehnanie 
vína vo Vajnoroch 2023

Farnosť Vajnory, Vajnorský 
vinohradnícky spolok, ka-
viareň Dobrá Lipa a Mestská 
časť Bratislava - Vajnory Vás 
srdečne pozývajú na sláv-
nostné požehnanie mladého 
vína, ktoré sa uskutoční v 
nedeľu 12. novembra o 14.00 
hod v kaviarni Dobrá Lipa 
vo Vajnoroch.

Po požehnaní prebehne de-

gustácia prinesených vín. 
Tí, ktorí si chcete svoje po-
žehnané víno zobrať domov, 
prineste prosím o jednu fľa-
šu viac a prispejte ňou do 
degustácie. Vstupné je dob-
rovoľné.

SOBOTA 11. NOVEMBRA
Festival mladého vína

Mesto Bratislava pokračuje 
v dlhoročnej tradícii pre-
zentovania a ochutnávania 
mladého vína a nadväzuje 
na už v minulosti organi-
zované Svätomartinské dni. 
Sviatok sv. Martina je totiž 
už od čias Rakúsko-Uhorska 
spájaný práve s vinárskou 
tradíciou.

UTOROK 14. NOVEMBRA
Cigánski Diabli koncert

Spojenie temperamentu, 
dobrej hudby, kvalitného 
spevu to všetko Vás čaká na 
jedinečnom koncerte Cigán-
skych diablov dňa 14.no-
vembra 2023 vo Veľkom 
koncertnom štúdiu, Slo-
venského rozhlasu. Sóla Er-
nesta Šarköziho, Komorný 
orchester a Zbor Súkromné-
ho Konzervatória Dezidera 
Kardoša a Vanessa Sarkozi 
& Miloš Bihary Gypsy Jazz 
Project! To všetko zaručuje 
nezabudnuteľný zážitok!
Miesto: Veľké koncertné 
štúdium, Slovenský rozhlas, 
začiatok: o 19:00 h, vstupné: 
25 – 55 €.

ŠTVRTOK 23. NOVEMBRA
Vianočné trhy 2023
Obľúbené podujatie pred-
vianočnej Bratislavy je opäť 
tu. Hlavným dejiskom bude 
Hlavné, Františkánske, ale aj 
Hviezdoslavov námestie.

októbrové koncerty
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Predaj vstupeniek na jednotlivé koncerty  
v sezóne 2023/2024 sa začne 9. októbra 2023.
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Sa m o s p r á v a 
chce tento 
priestor na-

ďalej využívať na 
športové účely, 
pribudnúť by však 
mali aj ďalšie ná-
jomné byty, nielen 
pre zamestnancov 
mestskej časti.

Poslanci Mestskej čas-
ti Bratislava-Petržalka 
na septembrovom ro-
kovaní schválili kúpu 
pozemkov a objektov 
v lukratívnej lokalite – 
hneď vedľa jazera Veľ-
ký Draždiak. Samo-
správa tak získa nielen 
možnosť zrevitalizo-
vať rokmi zanedbané 
pozemky Tenisového 
areálu Slávia Práv-
nik Bratislava, ale aj 
regulovať developer-
skú výstavbu. Znalci 
ohodnotili areál na 4 
milióny eur, len po-
zemky s celkovou roz-
lohou takmer 9-tisíc 
štvorcových metrov 
majú podľa posudku 
hodnotu viac ako 2 
milióny.

Multifunkčný areál
„O možnosti kúpiť 
tento areál som sa 

dozvedel na prelome 
júna a júla. Hneď po 
stretnutí so zástup-
com majiteľov som 
sa stretol s poslan-
cami, aby som zistil, 
či túto kúpu podpo-
ria,“ povedal starosta 
Petržalky Ján Hrčka. 
Dôvodov na kúpu je 
podľa neho viacero. 
Okrem výhodnej ceny, 
predovšetkým mož-
nosť regulovať ďalšiu 
výstavbu v lokalite 
Veľkého Draždiaka 
– ako majiteľ pozem-
kov bude mestská časť 
účastníkom staveb-
ných konaní –, a po-
tom veľká budúca vy-
užiteľnosť areálu. „Sú 
tam tri vonkajšie te-
nisové kurty, tri vnú-
torné tenisové kurty v 
hale, ale tiež budova s 
nebytovými priestor-
mi či reštaurácia. K 
areálu prislúcha aj časť 
nábrežia Draždiaka. 
V zmysle územného 
plánu je to plocha na 
šport a rekreáciu a 
presne na tento účel 
to chce mestská časť 
využívať,“ vysvetlil 
Hrčka. Areál je pod-
ľa neho využiteľný 

okamžite, no prizná-
va, že v dohľadnej 
dobe bude potrebovať 
isté nevyhnutné opra-
vy a „v strednodobom 
horizonte bude vy-
žadovať aj generálnu 
opravu.“ Práve to bol 
podľa Hrčku jeden 
z dôvodov výhodnej 
ceny. Ďalším je prav-
depodobne to, že je 
areál unifi kovaný len 
na jeden šport. „V sú-
časnosti je hala urče-
ná primárne na tenis, 
ale pri komplexnej 
rekonštrukcii bude-
me myslieť na to, aby 
slúžila na rôzne druhy 
športov. Multifunkčné 
haly majú výhodu, že 
môžu poslúžiť basket-

balistom, volejbalis-
tom, hokejbalistom, a 
teda sú aj ekonomicky 
ďaleko zaujímavejšie,“ 
vysvetľuje starosta. 
Obnovu chce mestská 
časť fi nancovať z ex-
terných zdrojov.
Nájomné byty pre 
zamestnancov
Súčasťou areálu je aj 
ubytovňa s viacerými 
bytovými jednotkami. 
Šéf petržalskej samo-
správy by ich chcel po 
rekonštrukcii využiť 
ako nájomné býva-
nie pre zamestnan-
cov úradu, ktorých 
je na trhu práce ne-
dostatok, pričom je-
den alebo dva byty by 
mali byť vyhradené aj 

pre správcov areálu. 
„Bude to obojstran-
ne výhodné. V rám-
ci svojho služobného 
pomeru bude mať ten 
človek k dispozícii 
byt a na druhej strane 
bude mať povinnosť sa 
o areál starať. Mestská 
časť tak nebude mu-
sieť vynakladať fi nan-
cie na ďalšie fi rmy,“ 
vysvetľuje Hrčka.
Ďalšie byty by mohla 
mestská časť ponúk-
nuť napríklad zamest-
nancom materských a 
základných škôl, či so-
ciálnych zariadení. 

Výhodná cena aj 
spôsob fi nancova-
nia

Ak nenastanú žiadne 
komplikácie, kúpa – 
vrátane zápisu do ka-
tastra – by mohla byť 
zrealizovaná do kon-
ca roku 2023. Mest-
ská časť môže začať 
areál využívať hneď 
od okamihu podpisu 
zmluvy. Starosta zdô-
razňuje, že mestskej 
časti sa navyše podari-
lo dohodnúť zaujíma-
vý „splátkový“ kalen-
dár. Podľa dôvodovej 
správy je suma splatná 
v piatich rovnakých 
splátkach, pričom 
prvú treba uhradiť 
do 90 dní od uzavre-
tia zmluvy, druhú do 
šiestich mesiacov od 
uhradenia prvej splát-
ky a ostatné vždy do 
šiesteho mesiaca na-
sledujúcich rokov. 
„Teda okrem toho, že 
sa nám podarilo do-
hodnúť výhodnú cenu, 
platbu robíme na 
splátky, nemusíme si 
na to brať úver, nesto-
jí nás to žiadne úroky, 
ani bankové poplatky,“ 
uzatvára Hrčka.

(bak)

Petržalský Seniorfest potrvá do konca októbra
(Dokončenie zo str. 1)

Najľudnatejšie síd-
lisko, ktoré starne
„Aj preto ma teší, že 
máme toľko aktív-
nych seniorov - naprí-
klad v našich šiestich 
denných centrách aj 
v klubovni -, ktorí sú 
dôkazom, že vek ne-
musí byť prekážkou 
toho, aby si každý deň 
užívali plnými dúška-
mi,“ konštatuje Iveta 
Jančoková, zástupky-
ňa starostu Petržalky 
Jána Hrčku. Zároveň 
dodáva, že mestská 
časť tých skôr naro-
dených podporuje 
celoročne prípravou 

rôznych prínosných 
aktivít. Jedným z tra-
dičných podujatí, kto-
ré organizuje v snahe 
zapájať seniorov do 
spoločenského diania, 
je Petržalský Senior-
fest. Ten sa aj v tomto 
roku koná počas ok-
tóbra, pri príležitosti 
Mesiaca úcty k star-
ším. V poradí už 16. 
ročník festivalu pri-
nesie seniorom boha-
tú sériu rôznorodých 
podujatí. Na všetky 
je aj vďaka podpore 
miestnej samosprávy 
vstup bezplatný.

Štyri nabité týždne
Vystúpenia hudob-

ných a tanečných in-
terpretov, odborné 
prednášky, worksho-
py, športové cviče-
nia – to je len zlomok 
programu aktuálneho 
ročníka, ktorý odštar-

toval  2. októbra a po-
trvá až do 29. októbra. 
Séria aktivít bude 
prebiehať na rôznych 
miestach, prioritne v 
DK Zrkadlový háj, DK 
Lúky, Cik Cak Centre, 

Petržalskej klubovni 
aktívnych seniorov a 
v pobočkách Miestnej 
knižnice Petržalka. 
Festival otvoria vystú-
penia folklórneho sú-
boru Ekonóm, taneč-
nej školy La Portella či 
členov Konzervatória 
Tolstého. Deň na to sa 
môžu účastníci tešiť 
na legendárny muzi-
kál Na skle maľované 
z dielne divadla OS-
KAR. Seniori sa vďaka 
odborným prednáš-
kam čo-to nové nau-
čia o etikete, zdravom 
stravovaní, práci s po-
čítačom, tabletom aj 
smartfónom. Zážitky 
cestovateľov ich zas 

prenesú do Latinskej 
Ameriky, Ázie či Tu-
recka. Na programe 
sú aj vedomostné kví-
zy a tiež turnaje o Pu-
tovný pohár starostu 
Petržalky hneď v troch 
športových disciplí-
nach – petanque, stol-
ný tenis a bowling. 
Seniorfest ofi ciálne 
ukončí slovenský he-
rec a spevák Karol 
Csino s vokálnou a 
tanečnou skupinou 
Šubinovci. Kompletný 
program Petržalské-
ho Seniorfestu 2023 
je dostupný na webe 
PETRZALKA.sk/se-
niorfest.

(bak)

Petržalka kúpila pozemky pri Draždiaku
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Obmedzí plánované zúženie 
pruhov cestných pirátov? 

(Dokončenie zo str. 1)

Užšie = pomalšie?
V tomto prípade ne-
nastane úbytok jazd-
ných pruhov, ale zúže-
nie už jestvujúcich. Má 
ísť o čiastočné riešenie 
pri vodičoch, ktorí 
nedodržiavajú rých-
losť, napríklad počas 
vjazdu do centra mes-
ta či výjazdu z mesta 
na most SNP. „Som 
veľmi zvedavý na to, 
ako to zúženie bude 
vyzerať v praxi, pre-
tože ako šofér náklad-
ného vozidla, často 
nemám inú možnosť, 
než ísť na stavby, ktoré 
sa realizujú v Starom 
Meste – na Palisádach 
a podobne inak, než 
cez Staromestskú uli-
cu. Dúfam preto, že 
sa pri zužovaní pru-
hov bude myslieť aj 
na nás tak, aby sku-
točne nedochádzalo k 
zbytočným kolíziám 
a zároveň mohol v 
meste plynulo pokra-
čovať stavebný ruch,“ 
reagoval na novinku 
Marek z Bratislavy. K 
samotným zmenám 
dopravného značenia, 
má dôjsť v priebehu 
nasledujúcich týždňov 

a postupne sa nebude 
týkať iba spomínanej 
Staromestskej ulice. 

Alkoholu užšie 
pruhy nevadia
Primátor Vallo tiež 
pevne verí, že nová 
vláda podporí jeho ná-
vrh o rozšírení kom-
petencií samosprávy 
tak, aby prekračovanie 
rýchlosti viac nemohla 
kontrolovať len štátna 
polícia, ale aj mestskí 
policajti. 

Ostáva však otázne a 
mnohí vodiči s takým-
to opatrením nebu-
dú súhlasiť, pretože v 
prípade na Zochovej 
fi guroval aj alkohol, a 
takýmto vodičom je 
„šírka pruhu ukradnu-
tá“. Čiže opäť, ako na 
Rázusovom nábreží, 
ide o opatrenie v ne-
prospech tej slušnej a 
zodpovednej väčšiny.

(bak)

Karloveský Park Kaskády 
je raritou, tečie ním potok 
z dažďovej vody

Ka r l o v e s k ý 
Park Kaská-
dy na Dlhých 

dieloch bude na 
slovenské pome-
ry veľkou raritou. 
Pre svoj život bude 
využívať dažďovú 
vodu, ktorá steká 
zo striech okolitých 
bytových domov 
do veľkých pod-
zemných nádrží. 
Odtiaľ voda cirkulu-
je do nového vytvo-
reného koryta pre 
malý potok. Kedysi 
spustnutý vnútrob-
lokový svah pokry-
tý trávou je po no-
vom plný zelene, 
stromov aj kríkov.
Uzavrie sa tak trojroč-
ná postupná revitali-
zácia priestoru, ktorú 
Karlova Ves zamerala 
na udržateľné hospo-
dárenie so zrážkovou 
vodou pomocou prí-
rode blízkych riešení. 
V  priebehu revitali-
zácie tam realizovali 
opatrenia, ktoré budú 
v priestore medzi by-
tovými domami zadr-
žiavať dažďovú vodu. 
Vnútroblok je bohatší 
o nové dreviny a zeleň, 
ktorá bude zároveň aj 
úkrytom pre drobnú 
faunu. Systém vodo-
zádržných opatrení 
sa nachádza pod ze-
mou a voľným okom 
je už nepostrehnuteľ-
ný. Deti zrejme poteší 
umelý potôčik na kon-
ci s vodným kútikom 
s ručnou pumpou, 
mlynčekom, stavidla-
mi, dreveným sudom 
a fontánou na osvie-
ženie vzduchu. Vodná 
stavba je doplnená no-
vovysadenou vegetá-
ciou vodných rastlín v 
mokradiach.
Tento priestor bol vy-
braný ako miesto, kde 
obyvatelia dlhodobo 
upozorňovali na ne-
dostatok zelene. Pred 

začiatkom revitalizá-
cie trpel vysokými let-
nými teplotami a pri 
bleskových zrážkach 
aj dôsledkami príva-
lových dažďov, ktoré 
okamžite odtiekli do 
kanalizácie. Mestská 
časť sa pri príprave 
projektu opierala o 
zrážkovo-odtokový 
model. Zobrazil naj-
zraniteľnejšie miesta v 
Karlovej Vsi z pohľadu 
prívalových dažďov, 
teplotné ostrovy na 
sídlisku, či potenciál 
ochladzovania za po-
moci vegetácie. Mode-
ly poukazovali na nie-
ktoré kritické miesta, 
kde sa zrážková voda 
akumuluje, či bude 
akumulovať.  Jedným 
z nich je aj táto loka-
lita.  
Stavba bola realizova-
ná postupne, v troch 
etapách. V prvých 
dvoch etapách v roku 
2021 a 2022 vodu z 
časti striech a obyt-
ných terás odviedli z 
vrchného a spodného 
bytového komplexu 
na ulici Hany Melič-
kovej do dvoch pod-
zemných nádrží. Tie 
uložili pod zemou a 
zatrávnený povrch je 
naďalej prístupný aj 
pre verejnosť. Kvapôč-
kovým závlahovým 
systémom sa zadržaná 
voda dostane k stro-
mom.  Tento spôsob 
závlahy je šetrný voči 
nadmernému premo-

čeniu prostredia a udr-
žiava optimálny stav 
vlahy v zeleni. V tejto 
etape v parku pribudli 
stromy a kríky. Dažďo-
vá voda z chodníkov a 
okolitých svahových 
trávnikov je gravitá-
ciou privádzaná do 
dvoch mokraďových 
záhonov s vodným 
biotopom a siedmich 
zatrávnených mis-
kovitých zádržných 
plôch, ktoré budú pred 
letom lahodiť oku vý-
zorom kvitnúcej lúky 
a poskytnú útočisko 
pre užitočný opeľujúci 
hmyz. 
V tretej etape v roku 
2023  pribudli  ďalšie 
dve podzemné retenč-
né nádrže na zber daž-
ďovej vody zo striech, 
obytných terás a tráv-
nikov. Vybudovali tu 
umelý potôčik s vy-
vieračkou, ktorý vyu-
žíva zrážkovú vodu i 
mokraďové záhony so 
zádržným priestorom 
a okrasnými rastlina-
mi. Súčasťou realizo-
vaných opatrení je aj 
trysková závlaha tráv-
nikov či dve nádrže 
pre potreby obyvate-
ľov na polievanie so 
zachytenou dažďovou 
vodou.  Na konštruk-
ciu schodiska vysadili 
vegetačnú stenu s po-
pínavými rastlinami a 
kvapkovou závlahou.

  (bak)
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Bratislava žila počas leta kultúrou, 
zapojilo sa viac ako 12-tisíc ľudí
D

alo by sa pove-
dať, že po roku 
2019, sme až 

toto leto opätovne 
prežili prvé absolút-
ne bez obmedzení, 
ako sme boli zvyknu-
tí pred pandémiou. A 
to sa odzrkadlilo aj na 
celkovom živote i ná-
lade v hlavnom mes-
te počas najteplejších 
dní v roku. 
Do 48. ročníka (15.6. 
– 10.9.2023) festiva-
lu Bratislavské kul-
túrne leto, sa zapojilo 
14 mestských častí, 8 
mestských organizá-
cií a vďaka systému 
OPEN CALL BKIS i 
desiatky organizáto-
rov a organizátoriek. 
Dokopy to bolo 828 

podujatí za 88 dní, na-
prieč celým hlavným 
mestom, čo je určite 
historicky najviac.
Za veľmi úspešné 
podujatie považujú 
organizátori závereč-
ný koncert Slovenská 
fi lharmónia pri fontá-
ne, ktorého sa podľa 
našich odhadov zú-
častnilo viac než 4000 
ľudí. BKIS uviedlo 
počas tohto ročníka 
aj nové formáty, ktoré 
plánuje v budúcnosti 
opakovať, ako poulič-
ný festival Noc hudby 
(Fête de la Musique) 
alebo koncerty začí-
najúcich kapiel, umel-
cov a umelkýň Mladí v 
Sade. „Z prihlášok vý-
zvy Open Call - Mla-

dí v Sade, sme vybrali 
10 účinkujúcich, ktorí 
počas vybraných let-
ných piatkov vystúpi-
li na Kultúrnej scéne 
v Sade Janka Kráľa. 
Koncertovať pred 
publikom je pre za-

čínajúcich umelcov 
dôležitá skúsenosť ich 
začínajúcej kariéry,“ 
hovorí Katarína Hulí-
ková. „BKIS nám po-
skytlo nielen skvelé 
technické podmienky 
a pódium, ale aj celko-

vú atmosféru, v ktorej 
sme sa cítili ako doma. 
Ako mladí hudobníci, 
ktorí čerstvo vstupujú 
na hudobnú slovenskú 
scénu, sme boli pri-
vítaní ukážkou toho, 
ako to vie u nás v Bra-

tislave krásne fungo-
vať,“ hovoria Vincent, 
Krištof a Th eresa z ka-
pely Ktovie. BKIS chce 
dať priestor mladému 
umeniu aj v nasledujú-
com ročníku festivalu. 
Za úspešné projekty 
považujú organizátori 
aj Silent disco v Kla-
riskách alebo Diskusie 
pre dušu (séria disku-
sií o duševnom zdraví, 
tlmočené do posun-
kového jazyka). Počas 
festivalu BKIS uviedlo 
65 vlastných podujatí, 
návštevnosť odhadu-
jeme na 12 500 + ľudí. 

(vt)

Hniezdo záchrany na Kramároch končí, 
prednosť dostal röntgen
H

niezda zá-
chrany už na 
Slovensku po-

mohli desiatkam detí. 
Práve v tom na brati-
slavských Kramároch, 
bol minulý rok odlo-
žený novorodenec bez 
známok života. V sú-
časnosti, po necelých 
dvoch rokoch pre-
vádzky, toto hniezdo 
zaniká. 
O jeho významne 
netreba vôbec dis-
kutovať, no napriek 
tomu bude zrušené. 
Aké sú na to dôvody, 
sme sa opýtali vede-
nia Národného ústa-
vu detských chorôb: 
„Hniezdo záchrany v 
NÚDCH nie je v pre-
vádzke napriek tomu, 
že jeho spustenie do 
prevádzky sme pláno-
vali hneď po obdržaní 
všetkých revíznych 
správ. Vzhľadom na 
súčasnú situáciu v pe-
diatrii, ktorá je aj vý-
hľadovo nepriaznivá, 

sme nútení upustiť 
od zámeru opätov-
ne spustiť prevádz-
ku HZ. Dôvodom je 
nevyhnutná potreba 
dobudovania röntge-
nového pracoviska v 
priestoroch urgentné-
ho príjmu, ktorá nám 
vznikla predovšetkým 
v súvislosti so zarade-
ním urgentného príj-
mu v našej nemocnici 
do minimálnej siete 
urgentných príjmov 
II. typu.,“ upresnila 
hovorkyňa NÚDCH, 

Dana Kamenická. 

Priority sú jasné
O nutnosti pozastave-
nia prevádzky hniezda 
záchrany umiestne-
ného v priestoroch 
urgentného príjmu sa 
ako prvé písomne in-
formovalo OZ šanca 
pre nechcených s tým, 
že v súčasnosti sa pri-
pravuje projekt kom-
plexnej prestavby a 
rozšírenia nemocnice, 
kde sa v budúcnosti 
počíta aj s priestorom 

vhodným na opätovné 
obnovenie prevádz-
ky hniezda záchrany. 
Aj napriek nedávnej 
dostavbe a rozšíreniu 
pracoviska urgentné-
ho príjmu má totiž 
nemocnica výrazne 
limitované kapacit-
né možnosti. Po dô-
kladnom odbornom 
zvážení a architekto-
nickom posúdení, od-
borníci identifi kovali 
jediný priestor, v kto-
rom je možné zriadiť 
nové röntgenové pra-
covisko tak, aby nebo-
lo narušené fungova-
nie a presun pacientov 
na urgentnom príj-
me, a tým je priestor 
aktuálne určený pre 
hniezdo záchrany.  

V budúcnosti sa s 
ním znovu ráta 
„Röntgenové pracovis-
ko potrebujeme aj na 
nevyhnutné zvýšenie 
priepustnosti urgent-
ného príjmu, a tým aj 

skrátenie čakania na 
vyšetrenie, ktoré sa v 
exponovaných termí-
noch pohybuje až na 
úrovni do 6 hodín. V 
oblasti urgentnej me-
dicíny sme spádovou 
nemocnicou pre širo-
ký región a jediným 
detským trauma cen-
trom na západnom 
Slovensku a na ur-

gentnom príjme roč-
ne ošetríme až 55 tisíc 
detí, pričom ich počet 
sa každoročne zvyšu-
je,“ upresnila hovorky-

ňa dôvody, pre ktoré 
v súčasnosti zanikne 
hniezdo záchrany, no 
do budúcna bude na 
Kramároch vybudova-
né opäť. Len na inom 
mieste. 
V Bratislave tak zo-
stane jediné hniezdo 
záchrany, a to v 
priestoroch petržal-
skej nemocnice na 

Antolskej - Fakultná 
nemocnica s poliklini-
kou.

(vt, ilustračné foto FB 
Hniezdo záchrany)

Hniezdo záchrany na Kramároch končí.

V Bratislave už pomôže iba (hniezdo)  
na Antolskej. 
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Čunovský kaštiel čoskoro privíta verejnosť
K

o m p l e x n ú 
r e k o n š t r u k -
ciu Národnej 

kultúrnej pamiatky 
Kaštieľa v Čunove za-
čal Bratislavský samo-
správny kraj (BSK) v 
máji 2021. Na jej kon-
ci sa pôvodne schátra-
ná budova a okolie 
premenia na unikátne 
environmentálne a 
vzdelávacie centrum. 
Otvorené a sprístup-
nené verejnosti by 
mohlo byť už začiat-
kom roka 2024.

„Rekonštrukcia kaštie-
ľa je vo fi nálnej fáze. 
Dokončujeme vonkaj-
šiu fasádu budovy a 
vnútri nás čakajú už 
len dokončovacie prá-
ce - podlahy a dlažby, 
osadenie dverí a svieti-
diel, sociálne zariade-
nia a maliarske práce. 
V rámci revitalizácie 
záhrady je ešte potreb-
né zrealizovať sadové 
úpravy a osadiť altá-
nok. Ukončenie prác 
očakávame na jeseň 
tohto roku. Následne 
bude do priestorov in-
štalovaná interaktív-
na náučná expozícia, 
ktorá bude prístupná 
verejnosti,“ priblížil 
predseda BSK Juraj 
Droba.

Rekonštrukcia čunov-
ského kaštieľa a pri-
ľahlej záhrady pozo-
stávala z viacerých fáz. 
Nakoľko ide o národ-
nú kultúrnu pamiatku, 
obnova zohľadňovala 
architektonicko-ume-
lecko-historický pa-
miatkový výskum a 
následné reštaurova-
nie historicky cenných 
častí kaštieľa a pôvod-
ných architektonic-
ko-výtvarných hod-
nôt.

V budove kaštieľa 
vznikne interaktívna 
expozícia zameraná 
na rôzne oblasti prí-
rodného dedičstva 

regiónu ako sú Del-
ta Dunaja či Lužné 
lesy. Vnútri vzniknú 
tvorivé dielne a mul-
tifunkčná sála. V zá-
hrade budú umiest-
nené rôzne zážitkové 
a interaktívne prvky 
ako biotopové jazier-
ko schopné samočis-
tenia, vtáčie hniezdo, 
drevená dráha nad 
mokraďou, šplhací to-
tem, interaktívna ste-
na, zážitkový chodník 
„bosou nohou“, ako aj 
záchranná stanica pre 
zranené živočíchy.

Kaštieľ bude využívať 
obnoviteľné zdroje 
energie, a to konkrét-
ne vykurovanie tepel-
ným čerpadlom. Ta-
kisto boli zrealizované 
adaptačné opatrenia 
na zmierňovanie ne-
gatívnych dôsledkov 
zmeny klímy ako na-
príklad zadržiavanie 
dažďovej vody a jej ná-
sledné využitie, vodo-
priepustné plochy, vy-
užitie svetlých farieb 
pre zníženie prehrie-
vania prostredia, vod-

ný prvok na zlepšenie 
mikroklímy a ochla-
dzovania prostredia. 
Rovnako sa pri staveb-
ných prácach použil 
moderný stroj, pomo-

cou ktorého sa zhod-
notil stavebný odpad a 
prebytky zeminy z vý-
kopových a búracích 
prác v areáli kaštieľa. 
Práve drvením a ná-
sledným pretriedením 
sa zhodnotilo množ-
stvo materiálu, ktoré v 
značnej miere pokrý-
valo potreby stavby. 
Z jednotlivých frakcií 
boli odobraté vzorky 
kameniva, ktoré cer-

tifi kované laboratórne 
pracovisko vyhodno-
tilo ako vhodné pre 
využitie v konštrukci-
ách parkovísk a mla-
tových ciest budúceho 

areálu. Zo zeminy sa 
cez triedič odseparo-
vali nevyužiteľné časti 
kameniva a stavebnej 
sute z pôvodných vý-
kopov. Pretriedená ze-
mina sa využije pri zá-
sypoch po pôvodných 
spevnených plochách, 
do pivnice a na výme-
nu zeminy po obvode 
kaštieľa.

Ochrana a zlepšova-

nie kvality životného 
prostredia v regió-
ne je pre bratislavskú 
župu prioritou. Tá je 
zhmotnená prostred-
níctvom environmen-

tálno-vzdelávacích 
programov, vzájomnej 
spolupráce inštitúcií, 
pôsobiacich v oblas-
ti ochrany prírody a 
udržateľného ekotu-
rizmu. To všetko v 
rámci novovybudo-
vaného ekocentra, 
ktoré je unikátnym 
pilotným projektom v 
regióne. V Bratislav-
skom kraji existuje 
niekoľko menších en-

viromentálnych cen-
tier, ale jedno ucelené 
s nadnárodnou úrov-
ňou tu absentovalo.

„Účelom samotného 

ekocentra bude koor-
dinácia environmen-
tálno-vzdelávacích 
centier v kraji a po-
skytovanie metodickej 
podpory v komplexnej 
prezentácii toho naj-
zaujímavejšieho, čo 
Bratislavský región a 
jeho prihraničné re-
gióny ponúkajú. V 
priestoroch vznikne 
interaktívna výsta-
va venovaná lužným 
lesom, delte Dunaja 
či ekosystémom le-
sov, pasienkov a lúk. 
Najdôležitejšia úloha 
ekocentra bude posky-
tovanie envirovzdelá-
vacích a ekovýchov-
ných programov pre 
žiakov a študentov 
všetkých stupňov škôl 
v kraji,“ doplnil Juraj 
Droba.

Rekonštrukčné práce 
sú spolufi nancované 
cez Program spolu-
práce Interreg V-A 
Slovensko-Rakúsko a 
revitalizačné práce cez 
Program spolupráce 
Interreg V-A Sloven-
ská republika-Maďar-
sko, prostredníctvom 
Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja. 
Ekocentrum Čunovo 
sa buduje cez prebie-
hajúce projekty „Eco-
region SKAT“ a „Eco-
region SKHU“, spolu 
s ďalšími tuzemský-
mi a cezhraničnými 
partnermi ŠOP SR, 
DAPHNE - Inštitút 
aplikovanej ekológie, 
VODNETURY.sk, NP 
Donau-Auen (AT), NP 
Neusiedler See-See-
winkel (AT), Region 
Marchfeld (AT), Pisz-
tráng kor (HU), obec 
Kimle (HU), Natúr-
park Szigetkoz (HU). 
Náklady na staveb-
né práce a expozičné 
priestory dosiahli vyše 
4,2 milióna eur.

(bak, BSK)
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Slovenská fi lharmónia pozýva na koncerty 
všetky generácie milovníkov hudby
Jubilejná 75. 

koncertná se-
zóna Sloven-

skej fi lharmónie po-
trvá do júna 2024.  
Otváracia dvojica 
symfonických kon-
certov zaznie vo 
štvrtok a piatok 19. 
a 20. októbra 2023 
o 19.00.  „Sloven-
ská fi lharmónia sa po 
dlhšom čase vracia k 
symfonickej básni Ri-
charda Straussa Don 
Quixote, napísanej 
podľa slávneho romá-
nu Miguela de Cer-
vantesa. Spoznáte, 
kto hudobne stvárňuje 
dômyselného rytiera 
Dona Quijota a kto 
jeho verného sluhu 
Sancha Panzu? A za-
čujete aj neobyčajný 
hudobný nástroj Win-

dmaschine – veterný 
stroj? Koncert s kanad-
ským violončelistom 
Bryanom Chengom a 
violistom Martinom 
Rumanom v úlohe 
sólistov zaznie pod 
taktovkou šéfdirigen-
ta Daniela Raiskina. 
V prvej časti večerov 
si publikum vypočuje 
Beethovenovu 3. sym-
fóniu Eroica, napísanú 
z obdivu k Napoleo-
novi Bonaparte,“ pre-
zradil viac o programe  
dramaturg Juraj Bub-
náš.
V stredu 18. októbra 
vás pozývame na 
úvodný Junior kon-
cert, na ktorom pri-
vítame v Koncertnej 
sieni SF hosťujúci 
mládežnícky orches-
ter Animato Cham-

ber Orchestra –  tele-
so zložené z mladých 
umelcov z celej Euró-
py. Bratislava sa stala 
jednou z pravidelných 
destinácií orchestra 
mladých. Na koncerte 
o 18.00 si vychutná-
me  nadšenie a mimo-
riadnu interpretačnú 
zručnosť novej gene-
rácie budúcich hudob-
ných profesionálov 
pod vedením dirigent-
ky a klaviristky Claire 
Huangci. 
Do konca októbra 
sú v ponuke viaceré 
koncerty v bratislav-
skej Redute – nedeľné 
popoludnie so Slo-
venským komorným 
orchestrom a umelec-
kým vedúcim Ewal-
dom Danelom (22. 
10. o 16.00), Klavír-

ny recitál slovenskej 
umelkyne Evy Virsik, 
rodáčky z Bratislavy 
(24. 10. o 19.00), kto-
rá predstaví tvorbu 
Roberta Schumanna 
alebo symfonický kon-
cert Populárneho cyk-
lu orchestra Slovenská 

fi lharmónia so šéfdiri-
gentom Danielom Ra-
iskinom s poprednou 
slovenskou sopranist-
kou Simonou Houda 
Šaturovou (26. 10. o 
19.00). Koncert za-
znie pri príležitosti 30  
rokov samostatnos-

ti Českej republiky a 
Slovenskej republiky.

Nalaďme sa spo-
ločne na živú hud-
bu. www.fi lharmo-
nia.sk

T A N E Č N É  I I
ZÁBAVKY A HRY

ŽELEZIAR

12. NOVEMBER 2023
19:00 STARS AUDITORIUM BRATISLAVA

Nemocnica Bory 
otvára Mammacentrum

N
e m o c n i c a 
Bory otvá-
ra Mamma-

centrum. Jedná sa o 
komplexné pracovisko 
starostlivosti o prsní-
ky. Čakacie doby na 
jednotlivé vyšetrenia 
sa skrátia a celá liečba 
prebehne 
na jednom mieste. 
Pacientka pri jednej 
návšteve absolvuje 
celkovú diagnostiku 
prípadného nálezu aj 
spolu s biopsiou. Na-
sleduje operácia, mož-
ná liečba a v prípade 
potreby aj plastická 
chirurgia.

Komplexná liečba 
pacienta
„Nové Mammacen-
trum v Nemocnici Bory 
sa  vyrovnáva najvyš-
ším pracoviskám nie 
len čo sa diagnostiky 
týka, ale aj v rámci 
celej onkologickej lieč-

by, kde vykonávame 
chemoterapiu, rádio-
terapiu a nukleárnu 
medicínu. Nesmierne 
sa tešíme, že keď sem 
pacientky prídu, vie-
me ich liečiť, operovať 
aj stabilizovať. Jed-
noducho sme konečné 
vrcholové pracovisko,“
povedala Anna Šebo-
vá, klinický líder pre 
úsek rádiodiagnostiky 
Nemocnice Bory.
Na vyšetrenie prsní-
kov sa môže objed-
nať každá pacientka, 
ktorá je odoslaná v 
rámci preventívnej 
prehliadky gynekoló-

gom alebo si 
nahmatala na 
prsníku ne-
obvyklý ná-
lez. Samo-
z r e j m e , 
o b j e d n a ť 
sa môžu aj 
muži, ak si na 
prsníku obja-

vili nezvyčajný útvar. 
Mamografi cké vyšet-
renie je určené hlavne 
pre ženy vo veku od 45 
rokov, kedy na vyšet-
renie posiela gyneko-
lóg so žiadankou kaž-
dé dva roky. V prípade 
potreby prichádzajú 
ženy so žiadankou od 
gynekológa aj v skor-
šom veku. Mamo-
grafi cké pracovisko v 
Nemocnici Bory nie 
je zatiaľ zaradené me-
dzi skríningové pra-
coviská, kam sa môže 
zaradiť až po ročnej 
prevádzke.

(bak, foto mamacentrum)
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Bez starostov dane neporastú
(Dokončenie zo str. 1)

S témou sme preto 
oslovili aj magistrát 
hlavného mesta a do-
stali sme zvláštnu 
odpoveď: „Bez súhla-
su starostov sa dane 
v Bratislave zvyšo-
vať nebudú,“ reagoval 
stručne na naše otáz-
ky Peter Bubla, ho-
vorca magistrátu, čím 
zároveň nepoprel, že 
by vedenie hlavného 
mesta medzi starosta-
mi nezačalo iniciovať 
diskusiu na tému zvy-
šovania. 

Rovnaký priestor na 
vyjadrenie, sme po-
skytli aj všetkým se-
demnástim mestským 
častiam Bratislavy, no 
vyjadrilo sa ich len 
zopár. „Zvýšenie dane 
z nehnuteľnosti je až 
poslednou možnos-
ťou, ako sa vyrovnať s 

obrovskými výpadka-
mi v rozpočtoch sa-
mospráv, 

spôsobenými rozhod-
nutiami predošlej vlá-
dy, ktoré naše mesto 
obrali o desiatky mi-
liónov eur ročne, ako 
aj dopadom infl ácie 
a rastu cien energií. 
K rozhodnutiu, kto-
ré musia spraviť spo-

ločne mestské časti a 
mesto, zatiaľ neprišlo. 
Výpadky v rozpočte 
v roku 2023 nateraz 
sčasti sanujeme vlast-
nými šetriacimi opat-
reniami a zvyšovaním 
niektorých poplatkov. 
Zmena dane podlie-
ha schváleniu mest-
ským zastupiteľstvom. 
Priestor vidíme vo va-
lorizácii maximálne o 
úroveň infl ácie, keďže 
daň z nehnuteľnosti je 
nominálna a jej hod-
nota sa rastom cien a 
platov znižuje postup-
ne znižuje,“ dozvedeli 
sme sa od vedenia MČ 
Bratislava – Lamač.  

„Otázka zvyšovania 
daní z nehnuteľnosti 
je plne v kompetencií 
mestského zastupiteľ-
stva. Budeme rešpek-
tovať ich názor. Malo 
by však byť jasne sta-
novené, na aké pro-

jekty majú ísť fi nancie 
z prípadného zvyšo-
vania – ideálne, ak by 
to bolo aj priamo úče-
lovo viazané. Po zvý-
šení daní v roku 2020 
mestská časť Brati-
slava-Rača z vyššieho 
výberu investovala do 
projektov škôl, škôlok, 
ihrísk a verejných 
priestorov,“ doplnil 
starosta Rače, Michal 
Drotován. „Zvýšenie 
dane z nehnuteľnosti 
vnímame ako posled-
nú možnosť, resp. spô-
sob, ako sa vyrovnať s 
obrovskými výpadka-
mi v rozpočte, ktoré 
spôsobili rozhodnutia 
predošlej vlády. Pre 
Bratislavu znamenali 
stratu niekoľko desia-
tok miliónov ročne. K 
rozhodnutiu, ktoré je 
nutné spraviť spoloč-
ne s ostatnými mest-
skými časťami, zatiaľ 
neprišlo. Výpadky v 

rozpočte nateraz sčas-
ti sanujeme vlastný-
mi šetriacimi opatre-
niami, nie je to však 
pre našu samosprávu 
ľahká situácia,“ doda-
la hovorkyňa starostu 
Starého Mesta, ktorej 
odpoveď bola takmer 
identická s Lamačom. 
A do tretice, takmer 
identickú odpoveď, 
sme dostali aj od ve-
denia Devínskej Novej 
Vsi: „Zvýšenie dane z 
nehnuteľnosti pova-
žujem až za poslednú 
možnosť, ako sa vy-
rovnať s obrovskými 
výpadkami príjmov 
hlavného mesta. Ak 
to nebude nevyhnut-
né, ak za zvyšovaním 
neuvidím zvyšovanie 
kvality fungovania 
mesta aj s konkrétnym 
dopadom na Devínsku 
Novú Ves, tak by som 
rád zachoval súčasný 
stav a ušetril obyva-

teľov od zvyšovania 
ich životných nákla-
dov. Rozhodnutie o 
zvyšovaní dane z ne-
hnuteľnosti je potreb-
né urobiť spoločne so 
všetkými mestskými 
časťami. Zatiaľ kon-
krétny návrh nepo-
známe, sústreďujeme 
sa na analýzy dopadu 
takéhoto rozhodnu-
tia," reagoval starosta, 
ktorý teda vidí zvyšo-
vanie daní až ako po-
slednú možnosť. 

Vedenie Ružinova i 
Petržalky majú k téme 
iný postoj, a to ten, 
že kým na stole nie 
je konkrétny návrh o 
zvyšovaní daní, tak sa 
témou nebudú vôbec 
zaoberať, ani v rovine 
úvah, či by šlo o krok 
správny alebo nie. 

(vt)
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Zvolení poslanci do NR SR z Bratislavy

Smer-SD: 11 poslancov z Bratislavy
1. Robert Fico, doc. JUDr., CSc., 59 r., Bra-
tislava: 531.528 prednostných hlasov
2. Robert Kaliňák, JUDr., 52 r., Bratislava: 
263.045 prednostných hlasov
3. Ľuboš Blaha, PhDr., PhD., 43 r., Brati-
slava: 220.478 prednostných hlasov
5. Erik Kaliňák, Mgr., 32 r., Bratislava: 
145.018 prednostných hlasov
7. Ladislav Kamenický, Ing., 52 r., Brati-
slava: 85.247 prednostných hlasov
18. Juraj Gedra, JUDr., 37 r., Bratislava: 
2688 prednostných hlasov
20. Ján Mažgút, Mgr., 41 r., Bratislava: 
3174 prednostných hlasov
21. Dušan Jarjabek, doc. Mgr. art, 70 r., 
Bratislava: 5606 prednostných hlasov
27. Dušan Muňko, Ing., 79 r., Bratislava: 
896 prednostných hlasov
34. Dušan Galis, Mgr., 73 r., Bratislava: 
2126 prednostných hlasov
40. Michal Stuška, Mgr., 47 r., Bratislava: 
1917 prednostných hlasov

Progresívne Slovensko (PS): 
16 poslancov z Bratislavy
1. Michal Šimečka, DPhil, 39 r., Bratislava: 
303.423 prednostných hlasov
2. Michal Truban, Ing., 39 r., Bratislava: 
122.302 prednostných hlasov
3. Lucia Plaváková, JUDr., PhD., 39 r., 
Bratislava: 105.423 prednostných hlasov
5. Tomáš Valášek, M.A., 51 r., Bratislava: 
66.056 prednostných hlasov
6. Tamara Stohlová, MSc., 34 r., Bratisla-
va: 63.103 prednostných hlasov
8. Michal Sabo, Mgr., 41 r., Bratislava: 
37.275 prednostných hlasov
9. Zora Jaurová, Mgr. art., 50 r., Bratislava: 
29.704 prednostných hlasov
11. Oskar Dvořák, Mgr., 32 r., Bratislava: 
28.426 prednostných hlasov
13. Štefan Kišš, Ing., MSc., 41 r., Bratisla-

va: 20.697 prednostných hlasov
14. Simona Petrík, Mgr., 40 r., Bratislava: 
19.636 prednostných hlasov
15. Tina Gažovičová, Mgr., PhD., 36 r., 
Bratislava: 18.115 prednostných hlasov
16. Ivan Štefunko, Mgr., 46 r., Bratislava: 
15.073 prednostných hlasov
24. Branislav Vančo, JUDr., 40 r., Bratisla-
va: 3061 prednostných hlasov
28. Dana Kleinert, Mgr. art., 48 r., Bratisla-
va: 6095 prednostných hlasov
29. Dávid Dej, 27 r., Bratislava: 1589 pred-
nostných hlasov
30. Veronika Veslárová, Mgr., 35 r., Brati-
slava: 4473 prednostných hlasov

Hlas - SD: 8 poslancov z Bratislavy
2. Denisa Saková, Ing., PhD., 47 r., Brati-
slava: 168.453 prednostných hlasov
4. Erik Tomáš, Mgr., 48 r., Bratislava: 
115.023 prednostných hlasov
7. Lucia Kurilovská, Dr. h. c. prof. JUDr., 
PhD., 55 r., Bratislava: 28.750 prednostných 
hlasov
8. Matúš Šutaj Eštok, Mgr., 36 r., Bratisla-
va: 27.093 prednostných hlasov
10. Zuzana Dolinková, JUDr., 40 r., Brati-
slava: 20.153 prednostných hlasov
19. Dušan Tittel, Ing., 56 r., Bratislava: 
5370 prednostných hlasov
20. Peter Kalivoda, Mgr., 46 r., Bratislava: 
831 prednostných hlasov
21. Kamil Šaško, MSc., 37 r., Bratislava: 
1409 prednostných hlasov

Koalícia OĽANO a priatelia: 
4 poslanci z Bratislavy
4. Veronika Remišová, 47 r., Bratislava: 
36.292 prednostných hlasov
6. Gábor Grendel, Mgr., 43 r., Bratislava: 
28.181 prednostných hlasov
7. Marek Krajčí, MUDr., 49 r., Bratislava: 
26.787 prednostných hlasov

9. Roman Mikulec, Ing., 51 r., Bratislava: 
21.464 prednostných hlasov

Kresťanskodemokratické hnutie 
(KDH): 3 poslanci z Bratislavy
2. František Mikloško, RNDr., 76 r., Brati-
slava: 31.629 prednostných hlasov
3. Marián Čaučík, Ing., 58 r., Bratislava: 
21.232 prednostných hlasov
9. Ján Horecký, Mgr., 55 r., Bratislava: 
12.252 prednostných hlasov

Sloboda a Solidarita (SaS): 
8 poslancov z Bratislavy
1. Richard Sulík, Ing., 55 r., Bratislava: 
82.048 prednostných hlasov
2. Mária Kolíková, Mgr., 49 r., Bratislava: 
53.087 prednostných hlasov
3. Branislav Gröhling, Mgr., 49 r., Brati-
slava: 48.660 prednostných hlasov
5. Jana Bittó Cigániková, Mgr., MBA, 40 
r., Bratislava: 39.790 prednostných hlasov
7. Ondrej Dostál, Mgr., 52 r., Bratislava: 
17.703 prednostných hlasov
8. Alojz Hlina, 52 r., Bratislava: 17.402 
prednostných hlasov
10. Juraj Droba, Mgr., MBA, MA, 52 r., 
Bratislava: 13.482 prednostných hlasov
11. Tomáš Szalay, MUDr., PhD., 51 r., 
Bratislava: 12.811 prednostných hlasov

Slovenská národná strana (SNS): 
2 poslanci z Bratislavy
4. Martina Šimkovičová, PaedDr., 52 r., 
Bratislava: 27.615 prednostných hlasov
5. Roman Michelko, Mgr., 52 r., Bratislava: 
25.872 prednostných hlasov

Nový poslanecký zbor si prevzal mandáty na nasledujúce štyri roky. A keďže sme vám v poslednom vydaní Bratislavského kuriéra priniesli zo-
znam bratislavských kandidátov najsilnejších strán, aktuálne vám prinášame prehľad nových poslancov, ktorí majú trvalý pobyt v Bratislave a 
prednostne sa prekrúžkovali do parlamentu. 

Turizmus sa v Bratislave vracia do normálu
Tento rok sa turiz-
mu v Bratislave darí 
opäť viac ako vlani. 
Od januára do júla 
(za toto obdobie 
sú k dispozícií ofi -
ciálne štatistiky), 
prenocovalo pod-
ľa Bratislava Tou-
rist Board v našom 
hlavnom meste o 
20 % návštevníkov 
viac ako v roku 
2022. 

Nárast bol ci-
teľný aj počas 
celej letnej se-
zóny, no na ofi -
ciálne štatistiky 
si ešte budeme 
musieť poč-
kať. „Naďalej 
sa snažíme po-
núkať program, 
ktorý návštev-
níkov Bratisla-
vy motivuje aj 

k prenocovaniu. Na 
tento účel sme vytvo-
rili aj online plánovač, 
kde si turisti môžu na-
plánovať program v 
našom hlavnom meste 
s ohľadom na ich pre-
ferencie, ktoré môžu 
byť napríklad kultúra, 
šport či gastronómia 
alebo história,“ priblí-
žil Július Buday z BTB, 
ktorý jedným dychom 
dodal: „Zároveň sa 

snažíme byť destiná-
ciou číslo jeden pre tu-
ristov, ktorí Bratislavu 
využívajú ako vstupnú 
bránu do nášho regió-
nu. V súčasnosti na-
príklad pripravujeme 
pre linku Atény - Bra-
tislava presstrip pre 
gréckych novinárov, 
komunikovali sme s 
írskymi cestovnými 
kanceláriami, chodí-
me Bratislavu ako des-

tináciu prezentovať 
na rôzne zahraničné 
veľtrhy. Najbližšie nás 
čakajú veľtrhy v Poľ-
sku a vo Veľkej Britá-
nii,“ dodal Buday, kto-
rý pre Bratislavského 
kuriéra upresní čísla 
návštevnosti po tom, 
ako bude uplynulá se-
zóna v hlavnom meste 
fi nálne vyhodnotená. 

(bak)
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Keď pilomaty a rampy nestačia: 
Regulovanie vjazdu áut bude modernejšie
D

oprava v cen-
tre mesta: Viac 
ako šesťdesiat 

kreatívnych ľudí z IT 
riešilo optimalizáciu 
vjazdov áut do histo-
rického centra mesta. 
Presnosť, spoľahlivosť 
a funkčnosť, jednodu-
cho moderné riešenia 
hodné samosprávy 21. 
storočia, to očakávalo 
Staré Mesto od akcie 
Hackathon, ktorú pra-
videlne organizuje Mi-
nisterstvo investícií, 
regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR z 
Plánu obnovy a odol-
nosti SR. 

„Je pre nás kľúčové 
udržať krehký balans 
medzi bezpečím a po-
hodlím chodcov, at-
mosférou srdca Brati-
slavy a nevyhnutnými 
vjazdmi vozidiel. Na-
príklad zosúladiť kaž-
dodenné zásobovanie 

podnikov a obchodov, 
stavebné vozidlá, ako 
aj prácu záchranky či 
mestskej polície, ktoré 
sa musia do historic-
kého centra dostať bez 
zdržania. Potrebujeme 
riešenie, ktoré to bude 
garantovať,” opisuje 
starosta Starého Mes-
ta Matej Vagač zada-
nie pre programáto-
rov.

Zadanie bolo jasné. 

Analýza však už bola 
na každom tíme, na-
vrhovanie riešení, ako 
aj ich technologické 
zabezpečenie tiež. Pre 
každý tím bolo výzvou 
niečo iné, niekto je sil-
ný v analytických rie-
šeniach, iný v samot-
nom programovaní.

Pilomaty, áno či 
nie?
Vo všetkých tímoch 
rezonovala predovšet-

kým otázka, či existu-
júce pilomaty (vysúva-
cie stĺpiky) ponechať 
alebo nájsť iný nástroj 
regulácie vjazdu áut do 
historického centra. 
Mnoho tímov riešenie 
vysúvacích stĺpikov 
nedokázalo opustiť, 
zamýšľali sa nad ich 
ďalším rozmiestne-
ním v uliciach centra,  
prípadne nad tech-
nickým vylepšením. 
Takmer každý tím už 
počítal s kamerovým 
systémom na rozpo-
znávanie evidenčných 
čísiel, naprogramova-
nie užívateľsky prija-
teľnej aplikácie, ktorá 
dokáže ,,ťahať” infor-
mácie z už existujú-
cich registrov, bolo 
tiež samozrejmosťou, 
s ktorou účastníci 
hackathonu počítali. 
Mobilná aplikácia, ako 
aj web s administrá-
torským rozhraním sú 

pre IT riešenia štan-
dardom, ktoré dokážu 
šikovní programátori 
navrhnúť za naozaj 
krátky čas.

Tímy sa zaoberali aj 
otázkou vymožiteľ-
nosti pokút, viacerí sa 
priklonili k objektívnej 
zodpovednosti. Platbu 
dane za vjazd do cen-
tra umožňovali všetky 
navrhnuté aplikácie, 
niektoré tímy počíta-
li aj s platobnými au-
tomatmi na mince a 
bankovky.  

V sobotu podvečer 
prišlo rozuzlenie
Po ani nie dvoch 
dňoch prišlo rozuz-
lenie, predchádzala 
mu verejná prezentá-
cia účastníkov Hac-
kathonu. Každý tím 
mal na predstavenie 
svojich riešení štyri 
minúty, následne dve 

na zodpovedanie otá-
zok odbornej poro-
ty. Päťčlenná porota 
prirodzene čakala na 
akýsi „waw“ efekt, ten 
prišiel spolu s členmi 
tímu ZARF. Ich rieše-
nie kontroly a povo-
ľovania vjazdu áut do 
historického centra 
bolo najkreatívnejšie, 
najefektívnejšie, rea-
lizovateľné a fi nančne 
najmenej nenáročné. 
Zvolili si riešenie bez 
pilomatov, s techno-
logicky vyspelým ka-
merovým systémom a 
svetelnými tabuľami, 
ktoré vodičovi aj oko-
liu signalizujú, či má 
auto vjazd do centra 
povolený alebo nie.  
Platbu samospráve – 
daň, riešili pomocou 
QR kódov, ako aj pla-
tobnými automatmi. 

Martina Karmanová
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